
7162 Onsdag den 29. maj 1996 (B 65) 

tet sig positivt på denne sag og derfor også sam- 
men med flertallet vil sikre, at vi får et fornuftigt 
udspil. 

Det må være den positive konklusion af den 
debat, vi har haft i dag, og et resultat, som alle 
partier gennem deres stemmeafgivning om lidt, 
når vi stemmer om det næste beslutningsfor- 
slag, jo vil give deres bekræftelse af. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning vedtoges med 
64 stemmer (S, SF, RV, EL og CD) mod 47 stem- 
mer (V, KF, FP og DF). 

Formanden: 
Landbrugs- og fiskeriministeren vil få medde- 
lelse om denne beslutning. 

Deres Kongelige Højheder Prins Joachim og 
Prinsesse Alexandra aflægger i dag besøg i Fol- 
ketinget for at få indtryk af det parlamentariske 
arbejde og Folketingets lokaler. 

Jeg byder prinsen og prinsessen hjertelig vel- 
kommen og udtrykker håbet om, at besøget må 
blive udbytterigt og få et tilfredsstillende forløb. 
(Medlemmerne påhørte stående formandens 
velkomstord). 

Den næste sag på dagsordenen var: 
15) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 115: 
Forslag til folketingsbeslutning om afskaffelse 
af EU's banankvoter. 
Af Kent Kirk (KF), Charlotte Antonsen (V), 
Annette Just (FP), Kristian Thulesen Dahl (DF), 
Keld Albrechtsen (EL) og Jacob Haugaard (UP). 
(Fremsat 21/3 96. Første behandling 11/4 96. 
Betænkning 24/5 96). 

Der var stillet to ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til forhandling. 

Forhandling 

Kent Kirk (KF): 
Nu har vi jo stort set haft banandebatten, men 
jeg skal for en sikkerheds skyld understrege, at 
både Venstre og Det Konservative Folkeparti vil 
stemme for ændringsforslagene, for vi mener, at 
de giver os en chance for at komme et skridt i 
den rigtige retning 

Men det betyder også, at hvis regeringen ikke 
loyalt arbejder for en ny ordning på bananom- 
rådet i EU, vil vi gå tilbage til vores oprindelige 
position og sikre, at det flertal, der har været for 
en total afskaffelse af EU's bananordning, vil 
blive retableret, og jeg har forstået, at de andre 
beslutningsforslagsstillere har den samme hold- 
ning. 

Så nu har regeringen fået et skud for boven, 
og nu ved den, at der skal arbejdes seriøst for 
denne sag, og vi tror også, at vi kan nå nogle 
resultater, idet vi skifter side i EU, nemlig fra at 
støtte de meget protektionistiske lande til at 
støtte de lande, som ikke er så protektionistiske i 
EU-sammenhæng. 

Landbrugs- og fiskeriministeren (Henrik Dam 
Kristensen): 
Diskussionerne om EU's bananordning har til 
tider fyldt meget både her i salen og i dagspres- 
sen, og derfor synes jeg, det er glædeligt, at vi 
nu om lidt i bred enighed vedtager en fremtidig 
bånanpolitik -  eller en administration af den, 
skal man måske hellere sige, for jeg synes, man 
skal lægge meget mærke til, at beslutningsfor- 
slaget i realiteten består af to dele. 

Den ene del omfatter det, vi kan gøre for at 
forbedre den nuværende ordning, og det er en 
fortsættelse af det, som vi har haft diskussioner 
om, og dér bliver der peget på konkrete initiati- 
ver med hensyn til en forhøjelse af kontingen- 
terne, den måde, importørerne bliver behandlet 
på, osv. osv. -  altså en helt konkret beskrivelse 
af, hvordan vi kan forbedre den nuværende 
ordning -  og den anden del drejer sig altså om, 
at vi skal gøre noget politisk arbejde, nemlig 
inden 1997 diskutere, hvordan vi skal forsøge at 
påvirke EU's bananpolitik efter år 2001, hvor 
den nuværende ordning hører op, og deri ligger 
der en erkendelse af, at ordningen ikke kan 
ændres grundlæggende før efter år 2001. 

Og jeg synes, at det, der nu tegner sig, er bred 
enighed om, hvordan vi skal håndtere situatio- 
nen frem til år 2001 -  sådan må jeg forstå det -  
og at vi derudover tager en diskussion om, 
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hvordan EU's bananpolitik skal være derefter, 
og den diskussion vil jeg meget gerne tage initi- 
ativ til at indlede allerede i indeværende år, så 
vi i 1997 forhåbentlig i bred enighed kan have 
en samlet bananpolitik. 

Hermed sluttede forhandlingen om ændrings- 
forslagene. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 2 til teksten og ændrings- 
forslag nr. 1 om en ny affattelse af titlen ved- 
toges uden afstemning. 

Forslaget som helhed sattes derefter til forhand- 
ling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning vedtoges 
enstemmigt med 111 stemmer. 

Anden næstfonnand (Henning Grove): 
Landbrugs- og fiskeriministeren vil få medde- 
lelse om denne beslutning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
16) Anden behandling af lovforslag nr. L 253: 
Forslag til lov om Finansieringsfonden af 1992. 
Af erhvervsministeren (Mimi Jakobsen). 
(Fremsat 18/4 96. Første behandling 26/4 96. 
Betænkning 23/5 96). 

Der var stillet 3 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforslagene 
og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 om indsættelse af en ny 
paragraf før § 1 forkastedes, idet 31 stemte for, 
82 imod. 

§ 1 og ændringsforslag nr. 2 vedtoges uden 
afstemning. 

Ændringsforslag nr. 3 forkastedes, idet 31 stem- 
te for, 81 imod. 

§§ 2 og 3 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Henning Grove): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
17) Anden behandling af lovforslag nr. L 263: 
Forslag til lov om hjemmeservice. 
Af erhvervsministeren (Mimi Jakobsen). 
(Fremsat 2/5 96. Første behandling 7/5 96. 
Betænkning 24/5 96). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1-14 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 


